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جدال با گرما و هوای شرجی برای یک لقمه نان؛   

هوای شرجی شــهر بندرعباس در طول سال به ویژه 
فصل طولانی تابســتان که با گرمای طاقت فرسا گره 
خورده در ماه های تیر و مرداد و شهریور به اوج می رسد 
و این روزها، بسیار آزار دهنده است. اما عده ای کارگر 
مهاجر و فصلی به دلیل قرار گرفتن در دهک های پایین 
جامعه و عدم کار و منبع درآمد در شهر و روستای محل 
سکونت شان، یکه و تنها بار و بندیل بسته، راهی این شهر 
ســاحلی می شوند تا بتوانند با حقوق ناچیز در گرمای 

بالای 50 درجه لقمه ای نان به دست بیاورند.
این کارگران توان پرداخت اجاره بالای مسکن را ندارند. 
از این رو ظهر برای در امان ماندن از گرمای ســخت و 
شب های شرجی به سایه درختان حاشیه خیابان ها پناه 
می برند که البته با وجود رطوبت بالا شرایط برای نفس 
کشیدن هم ســخت می شود تا چه رسد به استراحت 
و خوابیدن.در شــهری که نام قطب تجاری و اقتصاد 
و بیشــترین ســهم صادرات و واردات کشور را یدک 
می کشــد و چندین بنگاه ها و صنایع بزرگ در غرب 
بندرعباس فعال اســت، حاشیه خیابان هایش مملو از 

کارگران بی سرپناه فصلی است.
قریب به چهار سال است که پس از مطالبه  و پیگیری های 
مکرر رسانه ها، مســئولان وعده دادند در قالب طرح 
ساماندهی کارگران فصلی، مکانی با عنوان استراحتگاه 
کارگــری در ضلع جنوب غرب پارک جنگلی)خلیج 
فارس( راه اندازی کنند؛ وعده ای که متاســفانه تاکنون 
به ســرانجام نرسیده است.حسین جوان 25 ساله که از 
خردادماه برای کار از منطقه رمشک شهرستان قلعه گنج 
در جنوب کرمان به بندرعباس ســفر کرده به خبرنگار 
ایلنا می گوید: چند سالی است پدرم به دلیل بیماری و 
عدم توان مالی برای تامین هزینه درمانش، فوت کرده  
و سرپرســتی مادر، خواهران و برادران خردسالم  را بر 
عهده دارم و نان آور خانواده شده ام.وی ادامه می دهد: 
با توجه به نبود کار در شهرســتان قلعه کنج و فقر مالی 
خانواده مجبور م در برخی از فصول سال به بندرعباس 
برای کارگری بیایم و شــب ها نیز در همین محوطه در 
کنار پارک جنگلی اســتراحت کنم. اما چه استراحتی، 
از یک ســو هجوم حشــرات و از سویی دیگر گرما و 
رطوبت بالا نفس کشیدن را برایم سخت می کند.غلام 
یکی دیگر از کارگران مهاجری اســت که از روستای 
»چگرد« بخش جگله هاشــم شهرستان دلگان استان 
سیســتان و بلوچســتان برای کارگری به بندرعباس 

مهاجرت کرده است.وی می گوید: چند روزی می شود 
که از روستای خودمان به این شهر آمده ام. هر روز کار 
پیدا نمی شود و با توجه به گرانی، هرچه هم کار می کنم 
خرج خورد و خوراکم می شود در حالی که همسرم تازه 
زایمان کرده و بچه مان شیرخشک می خورد؛ برای تامین 
هزینه شیرخشک و پوشاک بچه ام درمانده ام.پیرمردی 
که همه وی را ملا صدا می زنند نیز از روســتای »مارز« 
در فاصله 90 کیلومتری شهرستان قلعه گنج در جنوب 
کرمان به بندرعباس آمده و به دلیل داشتن بیماری آسم 
در این هوای شــرجی حال چندان مساعدی نداشت، 
به خبرنگار ایلنا می گوید: علاوه بر همسرم، سرپرستی 
زن و ســه فرزند خردسال یتیم پسرم که فوت کرده نیز 
با من است. آه در بساط ندارم و از روی فقر و بدبختی 
مجبور شده ام برای کارگری به بندرعباس بیایم. وی ادامه 
می دهد: از گرمای هوا بدنم تاول زده و اگر در روستای 
خودمان کار بود مجبور به تحمل این همه سختی نبودم.
برای ساماندهی کارگران فصلی، شهرداری و اداره کار 

همکاری نمی کنند
اسماعیل حاجی زاده دبیر اجرایی خانه کارگر هرمزگان 
در این باره اظهار کرد: برای ساماندهی کارگران فصلی، 
شهرداری بندرعباس و اداره  کل کار همکاری نمی کنند.
حاجی زاده می افزاید: از ســال 97 برای ســاماندهی 
کارگــران فصلی یــا همان کارگــران مهاجری که از 
استان ها یا شهرهای همجوار به بندرعباس می آیند، در 
حال رایزنی و پیگیری هستیم تا مکانی یا همان »ایست 
پارک« که در شــهرهای دیگر نیز هســت راه اندازی 
کنیم اما متاسفانه مدیران شهرداری و اداره کل کار با ما 
همکاری نمی کنند.وی ادامه می دهد: تاکنون 13 جلسه 
در فرمانداری بندرعباس با حضور مدیران شهرداری، 
مسکن و شهرســازی، اماکن و دیگر ادارات مرتبط با 
این موضوع برگزار شد و متاسفانه به نتیجه ای نرسید تا 
اینکه دادستان وقت )آقای قهرمانی( به این موضوع ورود 
کردند و در شورای تامین استان مصوب شد که مکانی 
و زمینی در اختیار خانه کارگر قرارداده شود تا اقدام به 
احداث این محل کنیم،حتی شورای تامین مصوبه ای 
را صادر کرد اما متاســفانه باز هم مسکن و شهرسازی 
و شهرداری همکاری نکردند.بالاخره با پیگیری هایی 
که ما و دادستان وقت انجام دادیم، شهرداری زمینی در 

اختیار ما گذاشــت که ما کار را آغاز کردیم و به همین 
زودی برای کارگران فصلی خبرهای خوبی داریم. کارها 
تمام شده و به زودی افتتاح می کنیم. دبیر اجرایی خانه 
کارگــر هرمزگان با بیان اینکه کارگران فصلی در نقاط 
مختلف شهر بندرعباس جمع می شوند، خاطرنشان 
می کند: تنها موفق شدیم در یک مکان، محلی را برای 

اسکان کارگران فصلی احداث کنیم. 
حاجی زاده اضافه می کند: پس از احداث، چنین مکان 

هایی مدیریت، هزینه و نگهداری می خواهد.
وی با اشــاره به طراحی اپلیکیشنی برای کارگران، می 
گوید: با این برنامه هر کارگری که می خواهد بیاید کار 
کرده یا اســتراحت کند ساماندهی می شود و به وسیله 
کارت ملی و آن اپلیکیشــنی که ما داریم شناسایی می 
شود.دبیر اجرایی خانه کارگر استان تصریح می کند: در 
احــداث این مکان، به جز یک خیر که ما را کمک کرد 
هیچ ارگانی حتی یک ریال هم کمک نکرد ما خودمان 
با هزینه خانه کارگر و دوستانمان یک سری کمک هایی 
را گرفتیم.وی با انتقاد از برخی مســئولان، عنوان می 
کند: برخی ادارات کمکی به ما نکردند، حتی ســنگ 
اندازی هم کردند حتی شرط هم گذاشتند که چنانچه 
می خواهید با شــما همراهی کنیم باید فلانی نباشد یا 
این نباشــد. من خواهش می کنم اگر کمکی نمی کنید 
برای گره گشایی کاری حداقل مزاحمت ایجاد نکنید 

دخالت نکنید. 
حاجی زاده ادامه می دهد:  متاسفانه کارگران فصلی در 
نقاط مختلف شهر بندرعباس در شرایط نامناسب به سر 
می برند. در خیابان حمام می کنند سرویس بهداشتی و 
خوابشان همین جاست. فرماندار وقت، دادستان وقت، 
رئیس کل دادگســتری و شهردار نوبانی، کمک هایی 
کردند که با این کمک ها بالاخره در یک قســمت شهر 

سرپناهی برای کارگران فصلی احداث شد.
وی گفت: اگر شــهرداری مکانی هایی را در اختیار ما 
قرار دهد، بزودی در سه نقطه شهر دیگر،چنین مکانی 

را احداث خواهیم کرد.
اجرایی شدن طرح ساماندهی کارگران فصلی و ایجاد 
استراحتگاه کارگری ضروری به نظر می رسد.می طلبد 
که متولیان ساماندهی کارگران مهاجر و فصلی هرچه 

زودتر برای این رفع این چالش، چاره اندیشی کنند.

روزگار سخت کارگران فصلی در بندرعباس
        اقتصاد کیش -   دبیر اجرایی خانه 
کارگر هرمزگان گفت: متاسفانه کارگران 
فصلی در نقاط مختلف شهر بندرعباس در 
شرایط نامناسب به سر می برند. در خیابان 
حمام می کنند ســرویس بهداشــتی و 
خوابشان همین جاست. با پیگیری هایی که 
ما و دادستان وقت انجام دادیم، شهرداری 
زمینی در اختیار ما گذاشــت که ما کار را 
آغاز کردیم و به همین زودی محلی را برای 

اقتصاد کیش -    معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان گفت: 27 مهرماه اسکان کارگران فصلی افتتاح می کنیم.
سال جاری نتیجه پیش  ثبت نام داوطلبان مجلس شورای اسلامی مشخص می شود.

احسان کامرانی با اشاره به اهمیت برگزاری دوره های آموزشی برای مجریان انتخابات 
مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری، اظهار کرد: برای برگزاری هرچه 
باشکوه تر و با کیفیت تر انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری، 

آموزش مجریان انتخابات در سطح شهرستان ها و بخش ها در دستور کار قرار دارد.
وی ادامه داد: به زودی استان هرمزگان میزبان دو کارگاه آموزشی »برگزاری انتخابات« با 
حضور مسئولان کشوری، فرمانداران، بخشداران و دست اندرکاران برگزاری انتخابات 

خواهد بود.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان ضمن تاکید بر آمادگی کمیته 
پشتیبانی انتخابات جهت تجهیز وتامین امکانات و نیروی انسانی ستادهای انتخاباتی 
استان، شهرســتان ها و بخش ها، تصریح کرد: کمیته های چهارگانه انتخابات استان 
هرمزگان در آمادگی کامل قرار دارند و نســبت به حساســیت موضوع آگاهی لازم را 

کسب کرده اند.
کامرانی، با ذکر این نکته که بخشی از فرایند انتخابات پیش رو به صورت الکترونیکی 
انجام می شود، ابراز کرد: با توجه به الکترونیکی بودن بخشی از فرایند انتخابات، مسئولین 
مرتبط باید برای برقراری اتصال تمام بخشداران و فرمانداران به شبکه فیبر نوری تلاش 

کنند تا این مهم طی فرصت آینده محقق شود.
وی، با اشاره به جایگاه و اهمیت مجلس شورای اسلامی در توسعه و سرنوشت کشور، 
تشریح کرد: خوشبختانه انتخابات مجلس شورای اسلامی در استان هرمزگان مورد 
استقبال گسترده نخبگان و فرهیختگان قرار گرفته است و در حال حاضر ۴01 نفر جهت 
کاندیداتوری نمایندگی مجلس فرایند پیش ثبت نام را انجام داده اند که از این تعداد 3۴1 

نفر آقا و ۶0 نفر خانم هستند.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان افزود: در مجموع 22۸ نفر در 
حوزه انتخابیه مرکز استان هرمزگان، ۸۸ نفر در حوزه انتخابیه شرق استان و ۸5 نفر در 

حوزه  غرب استان داوطلب نمایندگی مردم در مجلس شورای اسلامی شده اند.
کامرانی با ذکر این نکته که 2۶ مهرماه تکلیف متقاضیان داوطلبی مجلس شورای اسلامی 
مشــخص خواهد شد، اظهار کرد: افرادی که در تاریخ 2۶ مهرماه سال جاری تائیدیه 
پیامکی مبنی بر داوطلبی کاندیداتوری مجلس شورای اسلامی دریافت کرده اند به مدت 

یک هفته فرصت دارند فرآیند ثبت نام نهایی خود را انجام دهند.
وی ادامه داد: افرادی که موفق به اخذ تائیدیه جهت ثبت نام نهایی در انتخابات مجلس 
شورای اسلامی نشده باشند می توانند در تاریخ 2۶ مهرماه درخواست اعتراض خود را 

ثبت کنند و طی 2۴ ساعت آینده پاسخ و نتیجه آن را مشاهده کنند.

معاون سیاسی استانداری هرمزگان:

۲۷ مهرماه نتیجه پیش  ثبت نام 
داوطلبان مجلس مشخص می شود

رشد ۱۷ درصدی کاربران اینترنت 
در هرمزگان طی ۲ سال

اقتصاد کیش-   اســتاندار هرمزگان گفت: از آغاز فعالیت دولت ســیزدهم، کاربران 
اینترنت در اســتان هرمزگان 17 درصد و تعداد کاربران تلفن همراه 1۴ درصد رشــد 

کرده است.
مهدی دوستی با اشاره به اهمیت توسعه شبکه های ارتباطی و اینترنتی، اظهار کرد: دولت 
سیزدهم همواره سعی کرده که توسعه شبکه های ارتباطی را به عنوان یک اصل مهم در 

تحقق توسعه پایدار و متوازن دنبال می کند.
وی، با اشاره به عملکرد دولت سیزدهم در توسعه شبکه فیبر نوری هرمزگان، عنوان کرد: 
در ابتدای شروع دولت، استان هرمزگان دارای 390۴ کیلومتر شبکه فیبرنوری بود که در 
حال حاضر با تلاش دولت این عدد با 11 درصد پیشرفت به ۴3۸5 کیلومتر رسیده است.

استاندار هرمزگان تصریح کرد: دولت سیزدهم نسبت به آغاز فعالیت دولت، ظرفیت 
شبکه انتقال را از 7۸9 گیگابایت بر ثانیه به 10۴5 گیگابایت بر ثانیه رسانده است و رشد 

25 درصدی در این حوزه را شاهد هستیم.
دوستی، با اشاره به افزایش 17 درصدی کاربران اینترنت در استان هرمزگان، تشریح 
کرد: تعداد کابران تلفن همراه در استان هرمزگان نسبت به آغاز فعالیت دولت سیزدهم 

رشد 1۴ درصدی را تجربه کرده است.
وی خاطرنشان کرد: تعداد روستاهای متصل به شبکه ملی در طول عمر دولت 17 درصد 

و تعداد دفاتر پیشخوان دولت نیز 37 درصد رشد کرده است.
نماینده عالی دولت در استان هرمزگان، با اشاره به اقدامات انجام شده در حوزه جزایر 
هرمزگان، گفت: در دولت مردمی و خدمتگزار سه جزیره ابوموسی، تنب بزرگ و تنب 
کوچک به شبکه فیبر نوری متصل می شوند که تحقق این امر باعث برقراری اتصال 
جزایر ایرانی خلیج فارس به سرزمین اصلی از طریق ارتقا و پایداری ارتباطات جزایر 

خواهد شد.
دوستی، با اشاره به سهم هفت درصدی هرمزگان از اجرای سایت های 5g کشور، بیان 
کرد: ۴2 سایت نسل پنجم تلفن همراه در شهرستان های بندرعباس، قشم و کیش با 

سرمایه گذاری 1200 میلیارد ریال اجرا می شود.
وی، با اشاره به اهمیت توسعه شبکه فیبرنوری منازل و کسب و کار، عنوان کرد: طی 
دو ســال گذشته 30 کیلومتر فیبرنوری منازل و کسب و کارها با سرمایه گذاری 200 
میلیارد ریال اجرا شد که باعث افزایش بیش از ۶0 برابری سرعت اینترنت شد و این 
مهم زیرساخت های لازم برای توسعه اقتصاد دیجیتال در مناطق مختلف هرمزگان را 

فراهم می کند.

استاندار هرمزگان خبر داد:

 

اقتصاد کیش -    دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان هرمزگان گفت: از ابتدای 
سال تاکنون ۶300 نفر از تسهیلات فرزندآوری بهره مند شده اند.

حســن آرمات افزود: در این مدت ۴10 میلیارد تومان برای این تســهیلات پرداخت 
شده است.

وی گفت: این تسهیلات به فرزندانی که بعد از سال 1۴00 به دنیا آمده اند، تعلق می گیرد.
تسهیلات فرزندآوری برای نخستین فرزند سی میلیون تومان و باز پرداخت آن 3۶ ماهه 

و فرزند دوم ۶0 میلیون تومان و بازپرداخت آن ۴۸ ماهه است.
دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان زمان انتظار را حداکثر یک ماه اعلام و اظهار 
کرد: همچنین این تسهیلات برای فرزند سوم نود میلیون تومان و بازپرداخت آن ۶0 
ماهه و فرزند چهارم 120 میلیون تومان و بازپرداخت آن 72 ماهه و برای فرزند پنجم 

150 میلیون تومان و بازپرداخت آن ۸۴ ماهه است.
وی بیان کرد: برای دریافت این تسهیلات نیاز به کارت پایان خدمت نیست و برای هر 

پرونده نیز یک ضامن معتبر نیاز است.
دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان افزود: متقاضیان از طریق نام نویسی در سامانه 
بانک مرکزی به نشانی اینترنتی وی ایی خط فاصله بانک نقطه سی بی آی نقطه آی آر 

http://ve-bank.cbi.ir در نوبت دریافت وام قرار می گیرند.
پارسال نیز بیش از 12 هزار زوج در هرمزگان تسهیلات فرزندآوری دریافت کردند.

دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان هرمزگان خبر داد:

پرداخت تسهیلات فرزندآوری
 در هرمزگان

اقتصاد کیش -  مدیر بنادر و دریانوردی شــرق هرمزگان، میزان تخلیه و بارگیری 
کالای کانتینری در بندر جاسک و کشورهای حوزه خلیج فارس از ابتدای سال جاری 

1۴ هزار و TEU ۸9۴ کانتینر اعلام کرد.
 TEU ۸22 حمیدرضا محمدحســینی تختی بیان داشت: از این میزان هفت هزار و
کانتینر پرُ با 2۶ درصد افزایش و میزان کانتینر خالی نیز با 17 درصد افزایش نسبت به 

مدت مشابه سال گذشته به ثبت رسیده است.
مدیر بنادر و دریانوردی باهنر و شرق هرمزگان، کانتینرهای یخچالی را شامل میوه، 

تره بار و حبوبات اعلام کرد که به کشورهای حوزه خلیج فارس صادر شده است.
مدیر بندر شــهید باهنر، افزایش سطح تعاملات با کشورهای حوزه خلیج فارس را 
بستر مناسبی برای شناسایی ظرفیت های راهبردی در توسعه اقتصاد دریایی دانست 
که بندر جاسک را به پایگاه مهمی در عرصه صادرات انواع کالا در شرق هرمزگان 

تبدیل کرده است.
شهرستان جاسک در 320 کیلومتری شرق بندرعباس قرار دارد و فاصله آن تا بندر 

مسقط 130 مایل دریایی است.

مدیر بنادر و دریانوردی شرق هرمزگان  ؛

۱۴هزارکانتینر یخچالی بین جاسک 
وکشورهای حاشیه خلیج فارس جابه جا شد

اقتصاد کیش -   فرماندار بندرعباس تاکید کرد: هیچ توجیهی در عدم تحویل سیلندرگاز 
به شهروندان در بندرعباس پذیرفته نیست.

سامانه سدف که شرکت پخش فرآورده های نفتی از آن به مبنا و محوری برای توزیع 
کپسول گاز یاد می کند، مشکلات زیادی دارد و هنوز بسیاری ایرادهای آن برطرف نشده 
و از آنجا که الزاماتی در روزهای اخیر برای عرصه بر اساس سامانه سدف شکل گرفته، 
مشکلات زیادی برای مردم بوجود آورده است. فرماندار بندرعباس با بیان اینکه عاملان 
توزیع همزمان با تحویل کپسول گاز شهروندان را تشویق به ثبت نام در سامانه سدف 

کنند، تاکید کرد: به هیچ وجه مردم نباید در این راستا احساس کمبود کنند.
محمد مرودی با بیان اینکه شهروندان نباید معطل دریافت کپسول گاز مایع باشند، تاکید 

کرد: هیچ توجیهی در عدم تحویل سیلندر گاز به شهروندان پذیرفته نیست.
وی افزود: شهروندان بندرعباس برای دسترسی آسان به کپسول گاز مایع، باید با مراجعه 
به ســامانه سدف به نشــانی اینترنتی newtejaratasan.niopdc.ir اطلاعات 

سرپرست خانوار را ثبت کنند.
سهمیه هر خانواده در ماه ۴ سیلندر گاز مایع به قیمت 27 هزار و 900 تومان برای هر 
ســیلندر است و سرپرستان خانوارهایی که پیش از این نام نویسی کرده بودند باید با 

مراجعه دوباره به سامانه سدف اطلاعات خود را ویرایش کنند.
مرودی بیان کرد: هرچند که بدون نام نویسی هم امکان دریافت سیلندرهای گاز وجود 
دارد، اما از 20 شهریور عرضه سیلندر گاز مایع فقط با نام نویسی در سامانه سدف امکان 
پذیر است. فرماندار بندرعباس با اشاره به مزایای اعمال این طرح تصریح کرد: در این 
روش فروشندگان گاز مایع نمی توانند گاز را گرانتر از قیمت مصوب دولتی بفروشند و 

از انحراف خارج از شبکه جلوگیری و مدیریت مصرف انجام می شود.
این در حالی است که توزیع سیلندر در جایگاه های غیر رسمی سطح شهر ادامه دارد 
و قیمت هر سیلندر در این جایگاه ها به 70 تا 100 هزار تومان هم رسیده است و مردم 
با توجه به در پیش بودن اربعین و نیاز مبرم به کپسول و گرمای هوا و ...  مجبورند این 

مبالغ را با نارضایتی بپردازند.
ظاهراً کامیون های توزیع گاز علاقه مفرطی به فروش گاز به جایگاه های غیر رسمی 
نشان نمی دهند و فرماندار بندرعباس به طور حتم از این روند غیر قانونی با خبر شده 
که این چنین اخطار داده است. حال باید دید فرمانداری در برخورد با عوامل توزیع غیر 
قانونی چه اقدامی خواهد کرد آیا مردم به ثبت نام گسترده از سامانه سدف روی خواهند 
آورد؟ سامانه ای که برای ثبت نام در آن پیچیدگی هایی لحاظ شده که حتماً باید به کافی 

نت مراجعه کرد و کافی نت ها هم برای ثبت نام تا 50 هزار تومان از مردم می گیرند.
مسئولان نباید زیر باد کولر برای مردم تصمیم گیری کنند و ضرورت دارد اجرای چنین 
طرح هایی در فصول خنک سال صورت گیرد تا مردم در این گرما و گرفتاری، معطل 
کپسول گاز نباشند و در شرجی بالا، دست خالی و عصبی از نبود کپسول به خانه باز 

نگردند.

فرماندار بندرعباس ؛

هیچ توجیهی در عدم تحویل سیلندرگاز 
به شهروندان پذیرفته نیست

اقتصاد کیش-    مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان 
گفــت: تفاهم نامه طرح ســرمایه گذاری احداث و 
بهره برداری از مجتمع گردشــگری دریایی در بنادر 

شهید حقانی، هرمز و نخل ناخدا به امضا رسید.
حســین عباس نژاد با اشــاره به فراخــوان جذب 
ســرمایه گذار و مشــارکت بخــش خصوصی در 
فرصت های ســرمایه گذاری ساخت و بهره برداری 
ســه طرح بزرگ گردشــگری دریایی این استان در 
اســفندماه سال گذشته، اظهار کرد: یکی از مهم ترین 
شــاخص های اقتصاد دریامحــور ارتقا خدمات و 

کیفیت زندگی در سواحل کشور است.
عباس نژاد با بیان اینکه استان هرمزگان با بیش از ۶۴ 
درصد ظرفیت حمل و نقلی دریایی جای پیشرفت 
زیادی دارد، گفت: تقویت گردشــگری دریایی در 
جزایر اســتان نیز از موضوعات جدی و مورد تاکید 

دولت سیزدهم محسوب می شود.
وی ادامه داد: در همین راستا برای توسعه بنادر نخل 
ناخدا، شهید حقانی و هرمز نهم مهرماه سال گذشته، 
تفاهم نامه ای بین وزارت راه و شهرســازی، وزارت 
میراث فرهنگی و گردشگری و وزارت کشور منعقد 
شــده که تا چندسال آینده هرمزگان به عنوان قطب 

بزرگ گردشگری دریایی تبدیل خواهد شد.
مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمــزگان ادامه داد: در 
راستای ارتقا کیفیت خدمات، توسعه سفرهای دریایی، 
ایمنی گردشگری دریایی و جذب گردشگر داخلی و 
خارجی، سازمان بنادر و دریانوردی زیرساخت های 
لازم در بنادر شهید حقانی، نخل ناخدا و هرمز ایجاد 
کرده که بخشــی از آنها درحال توسعه است و طبق 
مفاد تفاهم نامه سه جانبه شاهد شکوفایی این مجموعه 

گردشگری دریایی باشیم.
عباس نژاد با اشاره به سرمایه گذاری 130 میلیون دلاری 
بخش خصوصی در این طرح سرمایه گذاری دریایی 
خاطرنشان کرد: با امضای تفاهم نامه امروز با بخش 
خصوصی توسعه زیرساخت های بندر شهید حقانی 
آغاز می شود و به عنوان بزرگترین و تخصصی ترین 

بندر مسافری کشور معرفی خواهد شد.
وی توسعه زیربناهای بندرگاهی و سرعت بخشیدن 

به طرح های ســرمایه گذاران را از اولویت های مهم 
سازمان بنادر و دریانوردی برشمرد و بیان کرد: امروزه 
در صنعت گردشگری، ساخت مجموعه مارینا یکی 
از بهترین راهکارهای توسعه گردشگری دریایی به 

شمار می رود.
مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: یکی از 
این طرح های مهم سرمایه گذاری پروژه »نخل ناخدا« 
در ساحل شرقی بندرعباس در هفت فاز شامل سایت 
پشتیبانی و خدمات، تفریحات مارینا، بوستان فرهنگ 
بومیان، ایستگاه ســر زندگی و نشاط، گذر آرامش، 
ایستگاه خوش آمدگویی و اسکله تفریحی تعریف 

شده است.
عباس نژاد اضافه کرد: طرح ســرمایه گذاری دیگری 
نیز در بندر شــهید حقانی در قالب ۶ ایستگاه شامل 
پارکینگ، فضاهای جمعی )امکانات ورزشی، کلاب 
دریایی و تفریحات متنوع(، رستوران ایرانی و دریایی، 
طراحی سه کافه، فروشگاه دریایی و کلینیک زیبایی 

طراحی شده است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
هرمزگان نیز با بیان اینکه طرح های اثرگذار است که 
نتایج آن بر روی فرهنگ و جامعه اثرگذار باشد، گفت: 
این طرح سرمایه گذاری که بر پایه اکوسیستم دریایی 

گردشگری طراحی شــده از طرح های شاخص در 
حوزه فرهنگی و اجتماعی به شمار می رود.

محمد محســنی قلعه قاضــی افزود: بــا توجه به 
سیاســت های دولت مردمی مبنی بر فعال ســازی 
صنعت و حوزه گردشــگری به ویژه گردشــگری 
دریایی این تفاهم نام به عنوان محرک توسعه اقتصادی 
به ویژه اقتصاد دریاپایه نقش ایفا و تاثیر خود را بر روی 

اکوسیستم گردشگری خواهد گذاشت.
مزیت اجرای این تفاهم نامه سرمایه گذاری به عنوان 

طرح جامع برای جزایر پیرامونی
مدیــرکل دفتر فنی، امور عمرانــی و حمل و نقل و 
ترافیک استانداری هرمزگان گفت: بخشی از نگاه و 
اهدافی که دولت ســیزدهم نسبت به برجسته کردن 
فضای گردشگری در شهر بندرعباس مدنظر بود با 

این تفاهم نامه عملیاتی می شود.
آرش رضایی افزود: براساس این طرح فضای کاری 
که برای ضلع شرقی شهر بندرعباس دیده شده و نگاه 
ویژه ای که شــخص استاندار به این طرح دارد، روند 

عملیات را سرعت می بخشد.
وی از این تفاهم نامه ســرمایه گذاری به عنوان طرح 
جامع یاد کرد که جزایر پیرامونی نیز از مزیت اجرای 

این طرح بی نصیب نخواهند بود.

تفاهم نامه سه طرح گردشگری دریایی بنادر هرمزگان 
به امضا رسید

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان:


